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VOORSTEL 
 

 

Adviescommissie  agendapunt 8 
Dagelijks bestuur  
Algemeen bestuur 7 december 2017 
  
Voorbereid door Marieke van Beugen (projectleider) en Henk Wijkhuisen (programmamanager) 
Bijlagen - 
  
    WATERLAND ONDERWERP MARKERMEERDIJK 
 
 
Het algemeen bestuur besluit 

1. Akkoord te gaan met het voorstel van de provincie Noord-Holland, waarbij de provincie 
alle investeringskosten incl. BTW voor haar rekening neemt en verder zorg draagt voor 
aansluiting van de toegezegde bijdrage van de voormalige Stadsregio Amsterdam en het 
Recreatieschap West-Friesland; 

2. Akkoord te gaan met het voorstel van de provincie Noord-Holland om het aandeel van het 
Recreatieschap Twiske-Waterland (1,1 miljoen euro en na effectiviteit van besluitpunt 3 
1,4 miljoen) in de investeringskosten aan te wenden voor beheer en (groot) onderhoud; 

3. Een bedrag van € 297.000,- over te hevelen uit de algemene reserve naar de 
bestemmingsreserve Markermeerdijk; tevens de Hemmelandgelden (bestemmingsreserve 
“Amsterdam-Purmerend”) in de bestemmingsreserve Markermeerdijk onder te brengen 
onder gelijktijdig opheffen van de bestemmingsreserve “Amsterdam-Purmerend”; 

4. Te onderzoeken hoe de financiering kan worden ingericht vanaf 2022 en daarover uiterlijk 
in 2020 een beslissing te nemen 

 
Onderbouwing besluit 
Op 18 oktober 2017 is het Algemeen Bestuur van het recreatieschap Twiske-Waterland akkoord gegaan 
met de SOK (Samenwerkingsovereenkomst) op proces niveau en is de positieve intentie uitgesproken 
om beheer en onderhoud voor haar rekening te nemen voor de recreatiepaden op de Markermeerdijk. 
Omdat nog niet helder was hoe beheer en onderhoud georganiseerd gaat worden in relatie tot de huidige 
verplichtingen van het HHNK voor de bestaande paden, kon nog geen definitief besluit worden genomen. 
 
Inmiddels hebben gesprekken tussen de provincie Noord-Holland en HHNK een geheel nieuwe 
invalshoek opgeleverd, die voor het recreatieschap zeer gunstig uitpakt. De provincie Noord-Holland stelt 
hierin voor om alle investeringen voor het recreatief meekoppelen voor haar rekening te nemen voor het 
gehele traject waar meekoppelen mogelijk kan worden gemaakt. De provincie Noord-Holland zal in dit 
scenario de verdere afhandeling met de toezeggingen van het recreatieschap West-Friesland (2

1
/2 ton) 

en de Stadsregio Amsterdam (1,5 miljoen) voor haar rekening nemen. Dit geldt ook voor het lastige 
onderdeel van de BTW verrekening. Dit overigens op voorwaarde dat het recreatieschap de 
gereserveerde gelden voor de investeringen zal gebruiken voor beheer en onderhoud voor de komende 
tien jaar. Dit betekent overigens wel dat medio 2020 nader onderzocht moet worden hoe de financiering 
kan worden ingericht voor de periode na 2032. Uitgaande van de huidige exploitatie is naar schatting per 
jaar een bedrag nodig tussen de € 40.000,- en € 70.000,-. Dit wordt nader door RNH uitgezocht. 
 
In 2013 heeft het Algemeen Bestuur besloten een bestemmingsreserve Markermeerdijk in te stellen (AB 
2013/11), met de bedoeling jaarlijks (een deel) van het positieve saldo uit de jaarrekening in deze 
bestemmingsreserve te doteren. Deze reserve zou dan moeten groeien tot € 500.000,-. Er is echter 
vanaf 2015 geen geld aan deze bestemmingsreserve toegevoegd, waardoor deze momenteel € 
203.346,- bedraagt. Voor het realiseren van de aanvankelijke doelstelling zou alsnog een bedrag ad € 
297.000,- van de algemene reserve in deze bestemmingsreserve moeten worden gestort, waardoor 
voldoende basis is om te voldoen aan het jaarlijkse beheer en onderhoud.. De hoogte van de algemene 
reserve is toereikend (actuele stand algemene reserve: € 461.089,-), Het overige aandeel voor beheer 
en onderhoud wordt gevormd door de zgn. Hemmelandgelden (deel van provincie Noord-Holland en 
gemeente Amsterdam). Zowel de provincie als de gemeente Amsterdam zijn akkoord gegaan om deze 
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middelen in te zetten voor de Markermeerdijk. De resterende Hemmelandgelden bedragen € 954.901,-. 
Tezamen zou het bedrag uitkomen op ruim € 1,4 miljoen euro. De jaarlijkse beheer en 
onderhoudskosten (incl. groot onderhoud) zijn geraamd op € 140.000,-. 
 
Bijdrage aan schapsdoelen 

 Realisatie van aanvullende fiets- en wandelpaden en enige extra recreatievoorzieningen. 
 
Financiële consequenties 

- Doteren van € 297.000,- van de algemene reserve naar de bestemmingsreserve Markermeerdijk 
(aanvullen tot 5 ton) 

- Inzet van resterende Hemmelandgelden ad € 954.901,- 
 
Juridische consequenties 
(Bindende) besluitvorming met de provincie Noord-Holland 
 
Bestuurlijke achtergrond 
Besluiten AB 2011/10, 2012/01, 2013/11, AB notulen 18-10-2017 
 
Communicatie 
Publiceren van dit voorstel op de website voor de AB-vergadering en het besluit na de AB-vergadering. 
 
 
Externe betrokkenen 
Provincie Noord-Holland 
 
 
Akkoord programmamanager  

 
 
Henk Wijkhuisen 

In overleg met directeur RNH Jos Gilliam 
 



Verslag van de openbare vergadering van het algemeen bestuur van Recreatieschap Twiske-
Waterland, gehouden op 7 december 2017 in het gemeentehuis van Landsmeer 
 
Aanwezig 
Mevrouw A.C. Nienhuis - Gemeente Landsmeer (voorzitter) 
Mevrouw S. Groenewoud - Gemeente Amsterdam (bestuurslid) 
Mevrouw A.J.M. van Beek - Gemeente Beemster (bestuurslid) 
De heer J. Klinkhamer - Gemeente Oostzaan (bestuurslid) 
Mevrouw E.S. Tijmstra - Gemeente Purmerend (bestuurslid) 
Mevrouw G.J.M. Bekhuis - Gemeente Waterland (bestuurslid) 
Mevrouw L. Vissers-Koopman - Gemeente Zaanstad (bestuurslid) 
De heer J. Gilliam - RNH (directeur) 
De heer H. Wijkhuisen - RNH (programmamanager 
De heer J.W. Nieuwenhuis - RNH (manager advies) 
Mevrouw K.J. Kok - RNH (verslaglegging) 
 
Afwezig 
De heer J. Schalkwijk  - Gemeente Wormerland (bestuurslid)  
De heer H. Schütt - Gemeente Edam-Volendam (bestuurslid) 
De heer A. Tekin - Provincie Noord-Holland (bestuurslid) 
 
1. 
 
 
 

OPENING 
 
De voorzitter, mevrouw Nienhuis, komt later. De vicevoorzitter, mevrouw Groenewoud, opent 
om 10:00 uur de openbare vergadering. Zij heet de aanwezigen welkom. Afbericht is 
ontvangen van de heer Tekin en de heer Schalkwijk. De heer Schütt is ook afwezig. De 
agenda wordt vastgesteld. 
 

2. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3. 

CONCEPTVERSLAG OPENBARE VERGADERING ALGEMEEN BESTUUR 29 JUNI 2017 
 
Het algemeen bestuur besluit het verslag ongewijzigd vast te stellen met dank aan de 
notulist. 
 
CONCEPTVERSLAG EXTRA OPENBARE VERGADERING 18 OKTOBER 2017 
 
Het algemeen bestuur besluit het verslag ongewijzigd vast te stellen met dank aan de 
notulist. 
 
INGEKOMEN STUKKEN 
 

 
 
 
4. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
5. 
 
 
 

Het algemeen bestuur besluit het overzicht van ingekomen stukken voor kennisgeving 
aan te nemen. 
 
TWISKE EN LANDSCHAP WATERLAND NAJAARSNOTITIE 2017 
 
Mevrouw Vissers-Koopman merkt op dat verschillende projecten niet zijn uitgevoerd in 2017 
en zijn doorgeschoven naar 2018. Zij ziet graag een strakkere meerjarenraming. 
De heer Wijkhuisen geeft aan dat een aantal projecten door verschillende oorzaken niet zijn 
uitgevoerd. Hij stelt voor de doorgeschoven projecten voor 2018 op een rij te zetten en toe te 
sturen aan de leden van het bestuur. Ook mevrouw Tijmstra en de voorzitter geven aan dat 
er behoefte is aan inzichtelijke meerjarenraming.  
De heer Wijkhuisen geeft aan dat de meerjarenraming bij de bijgestelde begroting 2018 
wordt meegenomen. 
 
Het algemeen bestuur besluit de najaarsnotitie 2017 voor Het Twiske en Landschap 
Waterland vast te stellen onder de voorwaarde dat een inzichtelijke meerjarenplanning 
wordt meegenomen in de bijgestelde begroting 2018. 
 
UITGANGSPUNTEN PROGRAMMA 2018-2019 
 
Mevrouw Van Beek is van mening dat de ambities van het recreatieschap zo concreet 
mogelijk moeten worden gemaakt. 
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6. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

De heer Klinkhamer geeft aan dat de gemeente Oostzaan niet akkoord gaat met het 
indexeren van de participantenbijdrage voor 2019. De voorzitter meldt dat ook de gemeente 
Amsterdam niet akkoord gaat met de indexering. Tevens geeft zij aan het uitgangspunten 
programma 2018-2019 te relateren aan de ‘Visie het Twiske’.  
 
De voorzitter mist in het uitgangspunten programma 2018-2019 de ontwikkelingen rond het 
NNN beleid en erfpacht Staatsbosbeheer (SBB). Zij vindt dat de effecten van deze 
ontwikkelingen opgenomen moeten worden in het uitgangspunten programma 2018-2019. 
 
De provincie heeft haar opmerkingen per mail doorgegeven.  
De voorzitter geeft aan dat de provincie niet instemt met de indexatie van de 
participantenbijdrage voor 2019. De provincie vindt de onderbouwing in de korte notitie van 
over de consequenties van (niet) indexeren (januari 2017) niet 
voldoende.  Mevrouw  Vissers-Koopman en mevrouw Tijmstra sluiten zich hierbij aan. 
 
De heer Wijkhuisen geeft aan dat consequenties van (niet) indexeren van de 
participantenbijdragen kwalitatief zijn onderbouwd, maar zal dit ook kwantitatief 
onderbouwen. De heer Gilliam voegt hieraan toe dat zowel de kwantitatieve onderbouwing 
en de effecten van het NNN beleid en erfpacht SBB in de meerjarenplanning bij de 
bijgestelde begroting voor 2018 worden meegenomen. 
  
Het algemeen bestuur besluit in te stemmen met de uitgangspunten voor het 
programma 2018-2019 van de onderdelen Twiske en Waterland zoals weergegeven in 
de bijlagen met als belangrijkste onderdeel de programmabegroting 2019 te indexeren 
met het CBS indexatiecijfer van november 2017 onder voorwaarden dat: 
1. De consequenties van (niet) indexeren van de participantenbijdragen in 2019 

kwantitatief worden onderbouwd; 
2. De effecten van het NNN beleid en erfpacht SBB mee worden genomen in het 

uitgangspunten programma 2018-2019 en in de meerjarenraming bij de 
bijgestelde begroting voor 2018. 

 
ONTWIKKELING TWISKE POORT 
 
Mevrouw Bekhuis is verheugd over deze positieve ontwikkeling. Mevrouw Tijmstra en 
mevrouw Vissers-Koopman sluiten zich hierbij aan. 
 
De heer Klinkhamer vindt het een positieve ontwikkeling, maar geeft aan dat het belangrijk is 
dat (beoogde) ondernemers tijdig op de hoogte worden gebracht van de effecten van 
erfpacht SBB.  
 
De voorzitter is van mening het NNN beleid en erfpacht SBB bij dit proces moeten worden 
betrokken. Mevrouw Van Beek sluit zich hierbij aan. 
De heer Wijkhuisen deelt mee dat de ondernemer van deze ontwikkeling volledig op de 
hoogte is en dat de planning is om zowel het klimpark als het strandpaviljoen te realiseren 
afhankelijk is van de medewerking van de gemeente Oostzaan. De ondernemer doorloopt op 
dit moment een lange procedure ten behoeve van aanvraag van een omgevingsvergunning. 
Het strandpaviljoen past in het fungerende bestemmingsplan. Een klein gedeelte van het 
klimpark is bestempeld met NNN. De verwachting is dat het klimpark in het voorjaar van 
2019 geopend kan worden. 
 
De heer Klinkhamer wil meegeven dat het belangrijk is om ervoor te zorgen dat dit plan ook 
daadwerkelijk gerealiseerd wordt. Hij voegt hieraan toe dat het vorige plan om flexibele units 
te bouwen hoge kosten met zich mee heeft gebracht.  
 
Mevrouw Tijmstra betreurt het dat de heer Tekin niet aanwezig is om de stand van zaken 
met betrekking tot erfpacht SBB en het NNN beleid toe te lichten. De heer Gilliam geeft aan 
dat slechts een klein deel van het beoogde klimpark bestempeld is met NNN. De 
ontwikkeling van het strandpaviljoen kan in 2018 gerealiseerd worden. 
 
Mevrouw Tijmstra vraagt of de ondernemer bereid is de kosten voor een wijziging van het 
bestemmingsplan op zich te nemen. De heer Wijkhuisen antwoordt dat dit met ondernemer is 
afgesproken. 
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7. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
8. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
De voorzitter stelt voor in te stemmen met het voorstel met de kanttekening dat het NNN 
beleid en erfpacht SBB opnieuw in het algemeen bestuur op de agenda komen. 
 
De heer Wijkhuisen deelt mee dat in 2016 contact is geweest met een ondernemer die 
interesse toonde voor Twiske Poort. Na overleg bleek voor beide partijen dat het 
voorgestelde plan niet uitvoerbaar was. Deze partij heeft inmiddels een WOB verzoek 
ingediend. De heer Wijkhuisen zal een gesprek gaat een gesprek aan met deze partij.  
 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. Een horecagelegenheid te realiseren op Twiske Poort in de vorm van een 

strandpaviljoen; 
2. Het beoogde klimpark bij de Avonturenspeelplaats (zie AB 2017/8) te realiseren op 

Twiske Poort. 
 
Mevrouw Nienhuis sluit zich aan bij de vergadering en zal de vergadering verder voorzitten. 
 
STAND VAN ZAKEN STAATSBOSBEHEER (SBB) 
 
De voorzitter meldt dat de heer Tekin is verhinderd en dat besloten is dit agendapunt te laten 
vervallen. Zij vraagt de heer Gilliam een update te geven over de lopende gesprekken met 
SBB. De heer Gilliam deelt mee dat er enige voortgang is, maar dat er nog veel besproken 
moet worden.  
De voorzitter is van mening dat urgentie is geboden. De heer Gilliam geeft aan dat de heer 
Tekin deze mening ook is toegedaan, maar dat SBB terughoudend is. De heer Gilliam geeft 
aan dat Recreatie Noord-Holland tracht tot goede afspraken te komen met SBB.  
 
De voorzitter deelt mee dat in de extra vergadering van 18 oktober jl. is afgesproken de 
zorgen inzake het NNN beleid kenbaar te maken aan de provincie middels een brief waarin 
wordt aangegeven wat het NNN beleid betekent voor de recreatieschappen. Mevrouw 
Groenewoud vraagt om ook de zorgen rond erfpacht SBB hierin mee te nemen.  
De voorzitter is het hiermee eens en zegt dat de brief in overleg met de (vice)voorzitters van 
de andere recreatieschappen zal worden opgesteld. 
 
MARKERMEERDIJK 
 
De heer Klinkhamer geeft aan niet akkoord te gaan met het voorstel als er geen duidelijkheid 
is over de financiering vanaf 2032. 
 
Mevrouw Groenewoud vindt het een zeer positief bericht en geeft aan dat er voldoende tijd is 
om de kosten voor beheer en onderhoud na 2032 goed met elkaar te regelen.  
 
Mevrouw Bekhuis is positief over het bericht en geeft aan dat de schatting voor de kosten 
van beheer en onderhoud vanaf 2032 overzichtelijk is. 
 
Mevrouw Van Beek stemt niet in met het voorstel zolang de financiering vanaf 2032 niet 
goed onderbouwd is. 
 
Mevrouw Vissers- Koopman stemt in en is positief over dit bericht maar vindt helderheid over 
de financiën belangrijk. 
 
Mevrouw Tijmstra geeft aan niet in te stemmen met het voorstel als er niet meer duidelijkheid 
is over de financiering vanaf 2032.  
 
De voorzitter is verheugd dat de provincie heeft aangegeven alle investeringskosten voor 
haar rekening te nemen. Zij is van mening dat het doel van het recreatieschap “mee te 
koppelen aan de Markermeerdijk” is bereikt. Zij voegt hieraan toe dat het sparen voor het 
beheer na 2032 t.b.v. beheer en onderhoud, uitgaande van de huidige exploitatie, tussen de 
€ 40.000,- en €  70.000,- vanaf 2022 haalbaar moeten zijn voor het recreatieschap.  
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9. 
 
 
 
 
10. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
11. 
 
 

 
Zij geeft aan dat na een proces van 3,5 jaar een goed voorstel is gekomen en spreekt de 
hoop uit dat de bestuursleden hiermee kunnen instemmen. 
 
De heer Wijkhuisen deelt mee dat het bestuur in de vergadering van 18 oktober 2017 
uitgebreid is geïnformeerd over het definitieve voorstel dat gezonden is aan de Alliantie met 
daarbij een kostenoverzicht. 
 
De voorzitter stelt voor de Alliantie uit te nodigen voor een presentatie om meer duidelijkheid 
te verkrijgen in de plannen. 
 
Mevrouw Groenewoud stelt voor om een maximum te stellen aan de financiering vanaf 2022. 
 
De voorzitter deelt mee dat uiterlijk in 2019 een beslissing zal worden genomen hoe de 
financiering vanaf 2032 wordt ingericht. Tevens zal opgenomen worden dat de totale kosten 
voor beheer en onderhoud vanaf 2022 maximaal € 140.000,- bedragen. 
 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. Akkoord te gaan met het voorstel van de provincie Noord-Holland, waarbij de 

provincie alle investeringskosten inclusief btw voor haar rekening neemt en 
verder zorg draagt voor aansluiting van de toegezegde bijdrage van de 
voormalige Stadsregio Amsterdam en het Recreatieschap West-Friesland; 

2. Akkoord te gaan met het voorstel van de provincie Noord-Holland om het aandeel 
van het Recreatieschap Twiske-Waterland (1,1 miljoen euro en na effectiviteit van 
besluitpunt 3 1,4 miljoen) in de investeringskosten aan te wenden voor beheer en 
(groot) onderhoud; 

3. Een bedrag van € 297.000,- over te hevelen uit de algemene reserve van de 
bestemmingsreserve Markermeerdijk; tevens de Hemmelandgeleden 
(bestemmingsreserve “Amsterdam-Purmerend”) in de bestemmingsreserve 
Markermeerdijk onder te brengen onder gelijktijdig opheffen van de 
bestemmingsreserve “Amsterdam-Purmerend”; 

4. Dat het recreatieschap Twiske-Waterland vanaf 2022 jaarlijks maximaal 
€  140.000,- zal bijdragen aan beheer en onderhoud (inclusief groot onderhoud); 

5. Te onderzoeken hoe de financiering kan worden ingericht vanaf 2032 en daarover 
uiterlijk in 2019 een beslissing te nemen. 

 
VERGADERSCHEMA 2018 
 
Het algemeen bestuur besluit het vergaderschema Twiske-Waterland 2018 vast te 
stellen. 
 
MEDEDELINGEN 
 
10a) Ecologische verkenning recreatiegebieden Noord-Holland: Recreatieschap Het 
        Twiske 
 
10b) Eindrapport Randstedelijke Rekenkamer Recreatieschap Spaarnwoude 
        september 2017 
 

De voorzitter deelt mee dat in de brief aan de heer Tekin naast het NNN beleid en 
erfpacht SBB ook wordt aangegeven dat het Recreatieschap Twiske-Waterland, naar 
aanleiding van het rapport van de Randstedelijke Rekenkamer Spaarnwoude, conform 
de wetgeving handelt. 
 

10c) Belangenbehartiging Twiske Waterland 
 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededelingen. 
 
 
RONDVRAAG 
 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 
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12. 

 
SLUITING 
 
De voorzitter sluit om 11:35 uur de vergadering. 
 
Mevrouw Groenewoud overhandigt bloemen aan mevrouw Nienhuis en bedankt haar 
namens het algemeen bestuur voor haar inzet en grote betrokkenheid maar ook voor haar 
werk achter de schermen, waardoor veel resultaat is bereikt.  
De voorzitter geeft aan met veel plezier zich te hebben ingezet voor het recreatieschap en 
dat zij het een zeer boeiende tijd vond. Zij zal vanuit haar werkzaamheden voor MRA op 
verzoek van de provincie betrokken blijven bij de ontwikkelingen van de recreatieschappen. 
Zij bedankt de bestuursleden voor de fijne samenwerking. Wethouder R. Quakernaat zal 
haar vervangen. In overleg met mevrouw Groenewoud zal besproken worden wie de taak 
van het voorzitterschap op zich zal nemen. 
 
Vastgesteld tijdens de openbare vergadering van het algemeen bestuur op 28 juni 2018 te 
Landsmeer. 
 
Ad-interim voorzitter, 
 
 
 
 
Mevrouw S. Groenewoud 

 


